
  

 
 

 
 

 
 

 

   

 
  

 
 

 
 

  
 

 
  

 
 

  

 
 

  
 

 
 

 
 

 

 
 

 
 

  
 

 
 

 
 

 
 

 
 

 
 

 
 

Sida 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 1(33) 
Sammanträdesdatum 
2021-10-11 
Instans 
Kommunstyrelsen 

Plats och tid: Kommunstyrelsens sessionssal, Stadshuset, måndagen den 11 oktober 2021 kl 09:30-11:41 

Beslutande ledamöter  
Ulf Olsson (S), ordförande 
Annette Carlson (M), förste vice ordförande 
Kerstin Hermansson (C), andre vice ordförande 
Ylva Lengberg (S) 
Anna Svalander (L) 
Tom Andersson (MP) 
Niklas Arvidsson (KD) 
Andreas Exner (SD) 
Per Carlsson (S) 
Martin Nilsson (M) 
Kristian Silbvers (SD) 
Stefan Lindborg (V) 
Rose-Marie Liljenby Andersson (S) tjg för Malin Carlsson (S) 

Ersättare  
Lars-Gunnar Comén (M) 
Therése Björklund (S) 
Hasse Ikävalko (M) 
Björn Qvarnström (SD) 
Crister Spets (SD) 
Johan Wikander (L) 
Mattias Danielsson (C) 
Hans Gustavsson (KD) 
Anne Rapinoja (V) 

Övriga tjänstemän  
Bengt Himmelmann, chef strategisk samhällsplanering, via Teams 
Ingegerd Eriksson, chef kvalitet och utveckling, via Teams 
Maria Lundqvist, fastighetsadministratör, via Teams 
Roger Kardell, budget- och controllerchef 
Magnus Widén, ekonomichef 
Marie Ingvarsson, kommunikationschef 
Annika Dahlén, personalchef 
Jonas Ringström, controller 
Annette Antonsson, controller 
Anders Alftberg, politisk sekreterare 
Cornelia Forsström, politisk sekreterare 
Mats Tolfsson, politisk sekreterare 
Tobias Björk, politisk sekreterare 
Helena Ruderfors, politisk sekreterare 
Caroline Persson, politisk sekreterare 
Elvira Löwenadler, politisk sekreterare 
Svante Stomberg, stadsdirektör 
Carl Morberg, kommunsekreterare 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 



 

 

 
 

 
 

 
 
 

  
 

  
     

 

  

  

 

    
  

    
  

     
  
 
 

 
 
   
   
 

Sida 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 2(33) 
Sammanträdesdatum 
2021-10-11 

Kommunstyrelsen 

 

 

 

 

Justeringens plats och tid 
Stadshuset, Borås 

Tillkännagivande av protokoll 
Justeringen tillkännagiven på kommunens digitala anslagstavla den 20 oktober 2021

Paragrafer §§ 365-384 

Underskrifter 

Ordförande (210124 20.07) ULF OLSSON - Mobilt BankID 
Ulf Olsson 

Justerare (210331 09.25) ANNETTE PERSSON CARLSON - Mobilt BankID 
Annette Carlson 

Sekreterare (210531 13.01) CARL MORBERG - Mobilt BankID 
Carl Morberg 

Arbetsordning 
Sammanträdet inleds med föredragning av beslutsärenden, därefter gruppöverläggningar, 
följt av beslutssammanträde. Därefter genomgång av budgeten och gruppvisa överläggningar 
resten av dagen samt dagen därpå den 12 oktober. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 



 

 

 
 

 
 

 
 
 

  
 

 
  

     

 

   
 

   
  

   
  

   
  

   
  

   
  

   
  

   
  

  
   

  
    

  
      

  
    

  
  

    
  

     
  

   
  

  
   

  
   

  
   

    
  

      
  

     

Sida 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 3(33) 
Sammanträdesdatum 
2021-10-11 

Kommunstyrelsen 

Ärendelista  
Val av justerare...................................................................................................4 

§ 366 
Föredragning och ajournering .............................................................................5 

§ 367 Dnr KS 2021-00680 1.1.2.25 
Anmälningsärenden ............................................................................................6 

§ 368 Dnr KS 2021-00691 1.1.2.25 
Delegationsbeslut ...............................................................................................8 

§ 369 Dnr KS 2021-00754 2.3.1.0 
Julklapp till anställda 2021 ..................................................................................9 

§ 370 Dnr KS 2021-00616 2.9.1.1 
Marknadsföringssamarbete Fristad GOIF .........................................................10 

§ 371 Dnr KS 2021-00544 2.9.1.1 
Marknadsföringssamarbete Borås AIK..............................................................11 

§ 372 Dnr KS 2021-00726 2.9.1.1 
Marknadsföringssamarbete Borås Basket 2021................................................12 

§ 373 Dnr KS 2021-00802 2.3.4.0 
Initiativärende: Utred stadens marknadsföringssamarbeten ur ett 
jämställdhetsperspektiv.....................................................................................13 

§ 374 Dnr KS 2021-00705 2.3.2.0 
Utbildning för förtroendevalda i innovationsledning ...........................................15 

§ 375 Dnr KS 2021-00696 3.1.2.6 
Försäljningspris för tomträttsfastigheter, småhus, för år 2022 ...........................17 

§ 376 Dnr KS 2021-00695 3.1.2.6 
Omreglering av tomträttsavgäld för Rudan 22 m.fl. ...........................................19 

§ 377 Dnr KS 2019-00900 1.1.1.1 
Svar på motion av Andreas Exner (SD), Björn Qvarnström (SD) och 
Kristian Silbvers (SD): Borås behöver bilen!......................................................20 

§ 378 Dnr KS 2021-00722 2.8.2.0 
Taxor för räddningstjänstens myndighetsutövning 2022....................................22 

§ 379 Dnr KS 2021-00773 1.1.6.4 
Initiativärende: Avsluta samarbetet med Yancheng...........................................23 

§ 380 Dnr KS 2021-00684 3.2.1.0 
Utredningsuppdrag om kommunal samverkan inom miljöbalkens och 
livsmedelslagens områden................................................................................24 

§ 381 Dnr KS 2021-00490 3.2.1.0 
Kommunernas klimatlöften 2022.......................................................................26 

§ 382 Dnr KS 2021-00572 1.1.2.1 
Svar på remiss om SOU 2021:21 - En klimatanpassad miljöbalk för 
samtiden och framtiden.....................................................................................28 

§ 383 Dnr KS 2020-00966 3.1.1.2 
Detaljplan för Bosnäs, Bosnäs 3:1 med flera.....................................................30 

§ 384 Dnr KS 2019-00808 3.1.1.1 
Svar på initiativärende: Möjliggör för fler bostäder.............................................32 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 4(33) 
Sammanträdesdatum 
2021-10-11 

Kommunstyrelsen 

§ 365 

Val  av j usterare  

Kommunstyrelsens  beslut  
Att jämte ordföranden justera dagens protokoll utses Annette Carlson (M) med 
Kerstin Hermansson (C) som ersättare. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 5(33) 
Sammanträdesdatum 
2021-10-11 

Kommunstyrelsen 

§ 366 

Föredragning och ajournering  

Kommunstyrelsens  beslut  
Kommunstyrelsen ajournerar sammanträdet kl 10:18-10:50. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 6(33) 
Sammanträdesdatum 
2021-10-11 

Kommunstyrelsen 

§ 367 Dnr KS 2021-00680 1.1.2.25 

Anmälningsärenden  

Kommunstyrelsens  beslut  
Redovisade anmälningsärenden läggs till handlingarna. 

Sammanfattning  av ärendet  
1. Protokoll från styrelsemöte för AB Toarpshus den 24 augusti 2021 

Dnr 2021-00031 

2. Organisationsförändring Attendo 
Dnr 2020-00793 

3. Protokoll från styrelsemöte för Borås Energi och Miljö AB den 26 augusti 
2021. 
Dnr 2021-00031 

4. Planerings- och uppföljningssamtal Borås Energi och Miljö AB 
Dnr 2021-00034 

5. Finansrapport Borås stad 210831 
Dnr 2021-00022 

6. Nominering av Borås Stad till åretskommun 2021 till hela Sverige ska leva 
Dnr 2021-00600 

7. Fristadbostäder AB - extra bolagsstämma 
Dnr 2021-00714 

8. Protokoll från styrelsemöte för Viskaforshem AB den 14 september 2021 
Dnr 2021-00031 

9. Direktionsprotokoll från sammanträde den 3 september 2021 för Södra
Älvsborgs Räddningstjänstförbund. 
Dnr 2021-00166 

10. Protokoll från direktionen för Boråsregionen Sjuhärads kommunalförbunds 
sammanträden den 10 september 2021 
Dnr 2021-00218 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

https://1.1.2.25


 

 

 
 

 
 

 
 
 

  
 

 
  

     

 

   
  

 
 

  
  

 
 

   
 

 

Sida 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 7(33) 
Sammanträdesdatum 
2021-10-11 

Kommunstyrelsen 

11. Redovisning till Kommunstyrelsen – Gymnasie- och 
vuxenutbildningsnämnden samverkan med fristående grundskolor. 
Dnr 2020-00215 

12. Kvalitetsrapport läsåret 2019/2020 inklusive utvärdering fjärr- och 
distansundervisning från Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
Dnr 2020-00945 

13. Insatser för ökad skolnärvaro - Nulägesrapport från Grundskolenämnden 
Dnr 2021-00699   

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 8(33) 
Sammanträdesdatum 
2021-10-11 

Kommunstyrelsen 

§ 368 Dnr KS 2021-00691 1.1.2.25 

Delegationsbeslut  

Kommunstyrelsens  beslut  
Redovisade delegationsbeslut läggs till handlingarna. 

Sammanfattning  av ärendet  
1. Delegationsbeslut för beslut om kontantkassor för högst 5 000 kr (ärende 7 

2021) - Delegationsbeslut kring handkassa Vård- och äldreförvaltningen 
Dnr 2021-00009 

2. Delegationsbeslut för beslut om kontantkassor för högst 5 000 kr (ärende 8 
2021) - Delegationsbeslut kring handkassa Kulturförvaltningen 
Dnr 2021-00009 

3. Delegationsbeslut för likviditetsfrågor (ärende 15 2021) - Delegation för 
likviditetsfrågor, placering kassan - försäljning av fonder 
Dnr 2021-00008 

4. Delegationsbeslut för likviditetsfrågor (ärende 16 2021) - Delegation för 
likviditetsfrågor, upptagande av lån 
Dnr 2021-00008 

5. Delegationsbeslut Triangeln 13 
Dnr 2021-00018    

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

https://1.1.2.25


 

 

 
 

 
 

 
 
 

  
 

 
  

     

 

     

 

 
  

 

 
  

 
 

 
 

 
 

 
 

 
    

 

 
 

  
 

 
 

  
 

 

Sida 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 9(33) 
Sammanträdesdatum 
2021-10-11 

Kommunstyrelsen 

§ 369 Dnr KS 2021-00754 2.3.1.0 

Julklapp till anställda 2021  

Kommunstyrelsens  beslut  
Stadsledningskansliet medarbetare får en julklapp till värdet av högst 700 kr. 

Kommunstyrelsen rekommenderar övriga nämnder att fatta motsvarande beslut 
om julklapp och beakta att gynna handeln i hela kommunen. 

Protokollsanteckning  
Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) lämnar en anteckning till 
protokollet, se bilaga. 

Sammanfattning  av ärendet  
Skatteverkets tillfälliga skattefrihet för gåvor till anställda har förlängts till att 
gälla för perioden 1 januari till 31 december 2021. Det finns möjlighet att ge 
gåvor till värde av sammanlagt 2000 kronor, förutom sedvanliga jul- och 
jubileumsgåvor. 

Kommunstyrelsen ser gåvan till de anställda som en positiv gest till sina 
medarbetare i samband med Stadens 400-årsjubileum samt en möjlighet för en 
ökad lokal handel i Borås, och rekommenderar nämnderna att fatta 
motsvarande beslut. Detta gäller även nämnder som förväntar sig ett 
ekonomiskt underskott vid årets slut. I sedvanlig ordning sker sedan en 
prövning i bokslutet 2021. Då bestäms vilket resultat som respektive nämnd 
kommer att bära med sig till nästa år. 

Förslag och yrkanden  
Kommunalrådet Annette Carlson (M) och kommunalrådet Niklas Arvidsson 
(KD) yrkar att Kommunstyrelsen beslutar: Stadsledningskansliet medarbetare 
får en julklapp till värdet av högst 700 kr. Kommunstyrelsen rekommenderar 
övriga nämnder att fatta motsvarande beslut om julklapp och beakta att gynna 
handeln i hela kommunen, se bilaga. 

Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) och kommunalrådet Andreas 
Exner (SD) yrkar bifall till Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons (KD) 
yrkande. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 10(33) 
Sammanträdesdatum 
2021-10-11 

Kommunstyrelsen 

§ 370 Dnr KS 2021-00616 2.9.1.1 

Marknadsföringssamarbete F ristad  GOIF  

Kommunstyrelsens  beslut  
Kommunstyrelsen träffar avtal med Fristad GoIF damlag innebandy om 
marknadsföringssamarbete 2021, enligt upprättat avtal. Kommunen betalar till 
klubben 25 000 kr.    

Sammanfattning  av ärendet  
Fristad GoIF spelar under säsongen 2021 i division 1 Västra, och i svenska 
cupen. Laget har slutat på tredje plats de två senaste säsongerna. 
Lagets framgångar, då man under senare år spelat kval till Allsvenskan vid två 
tillfällen, har lett till en ökad uppmärksamhet i media, liksom ett ökat 
publiksnitt. 

Kommunstyrelsens intresse och insats i marknadsföringssamarbetet med ett lag 
över en hel säsong, bestäms bland annat utifrån kriterier som 
uppmärksamhetsvärde och profilvärde för Borås. 
Styrelsen menar vidare att dessa avtal bör koncentreras till ett fåtal 
verksamheter för att kunna nå största möjliga effekt. Genom att träffa avtal 
med Fristad GoIF, Borås Basket; Borås Hockey och med Borås AIK Futsal i 
egna beslut vid dagens sammanträde, anser Kommunstyrelsen att man har 
tillräckligt marknadsutrymme för vintersäsongen 2021. 

Beslutsunderlag  
1. Avtal 
2. Ansökan 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 



 

 

 
 

 
 

 
 
 

  
 

 
  

     

 

     

  
 

  

 
 

   
 

 
 

 
 

 
  

 

 
   

 

Sida 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 11(33) 
Sammanträdesdatum 
2021-10-11 

Kommunstyrelsen 

§ 371 Dnr KS 2021-00544 2.9.1.1 

Marknadsföringssamarbete Borås  AIK  

Kommunstyrelsens  beslut  
Kommunstyrelsen träffar avtal med Borås AIK Futsal om 
marknadsföringssamarbete för 2021 enligt upprättat avtal. Kommunen betalar 
till klubben 50 000 kronor.       

Sammanfattning  av ärendet  
Borås AIK spelar sedan några år i den Svenska Futsal Ligan, den högsta 
nationella serien. Säsongen 2020/2021 slutade laget på åttonde plats. I serien
finns lag från bland annat Stockholm, Göteborg, Örebro och Norrköping. 

Borås Stads intresse och insats i marknadsföringssamarbetet bestäms bland 
annat utifrån kriterier som uppmärksamhetsvärde och profilvärde för Borås. 

Avtalen bör koncentreras till ett fåtal verksamheter för att kunna nå största 
möjliga effekt. Genom att träffa avtal med Borås AIK futsal, och med Fristad 
GoIF, Borås Basket och Borås Hockey vid egna beslut vid dagens 
sammanträde, anser Kommunstyrelsen att man har tillräckligt 
marknadsutrymme för vintersäsongen 2021.          

Beslutsunderlag  
1. Avtal 
2. Ansökan 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 12(33) 
Sammanträdesdatum 
2021-10-11 

Kommunstyrelsen 

§ 372 Dnr KS 2021-00726 2.9.1.1 

Marknadsföringssamarbete Borås Basket 2021  

Kommunstyrelsens  beslut  
Kommunstyrelsen träffar avtal om marknadsföringssamarbete med Borås 
Basket. Kommunen betalar till klubben 400 000 kronor.       

Sammanfattning  av ärendet  
Svenska basketbollförbundet utökar damligan, SBL Dam, med två lag, från tolv 
till fjorton säsongen 2021/2022. Det ger Borås Basket möjligheten att etablera 
sig i den högsta damligan i landet. 
Borås Baskets herrar spelar sedan säsongen 2007/2008 i motsvarande herrliga, 
SBL Herr. 

Kommunstyrelsen anser att marknadsföringssamarbetet med Borås Basket som 
en rimlig följd av detta kan sättas till att omfatta 400 000 kronor, att fördelas 
likvärdigt mellan de båda lagen. 

Det bör understrykas att ingen automatik råder i fråga om marknadsföringsavtal 
från Borås Stad. De kräver inte att man nått en viss nivå i sitt utövande eller 
verksamhet. Alla avtal ska vara följden av en bedömning i det enskilda fallet och 
visa ansvarsfullhet med invånarnas skattemedel. 

I det här fallet är bedömningen att Borås Basket damer genom spel på nationell 
nivå kommer att stärka kommunens identitet och position som idrottsstad. 
Avtalet storlek är också i linje med Kommunstyrelsens budget för 
marknadsföringssamarbeten. 

Styrelsen menar vidare att dessa avtal bör koncentreras till ett fåtal 
verksamheter för att kunna nå största möjliga effekt. Genom att träffa avtal 
med Borås Basket och med Fristad GoIF, Borås Hockey och med Borås AIK 
Futsal i egna beslut vid dagens sammanträde, anser Kommunstyrelsen att man 
har tillräckligt marknadsutrymme för vintersäsongen 2021.          

Beslutsunderlag  
1. Avtal 
2. Skrivelse från Borås Basket 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 13(33) 
Sammanträdesdatum 
2021-10-11 

Kommunstyrelsen 

§ 373 Dnr KS 2021-00802 2.3.4.0 

Initiativärende: Utred stadens marknadsförings-
samarbeten ur  ett jämställdhetsperspektiv  

Kommunstyrelsens  beslut  
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen: 

Att frågan om marknadsföringsvärdet som Borås Stad har fått av 
samarbetsavtalen utreds och att förslag för en beräkningsmodell presenteras för 
Kommunstyrelsen. 

Reservation  
Mot beslutet reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till 
förmån för sitt yrkande. 

Sammanfattning  av ärendet  
Stefan Lindborg (V) har lämnat ett initiativärende till dagens sammanträde, se 
bilaga. 

Beslutsunderlag  
1. Initiativärende: Utred stadens marknadsföringssamarbeten ur ett 

jämställdhetsperspektiv 

Förslag och yrkanden  
Stefan Lindborg (V) har föreslagit Kommunstyrelsen besluta: Att frågan om 
marknadsföringsvärdet som Borås Stad har fått av samarbetsavtalen utreds och 
att förslag för en beräkningsmodell presenteras för Kommunstyrelsen. 

Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) och kommunalrådet Annette 
Carlson (M) yrkar bifall till Stefan Lindborgs (V) förslag. 

Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkar att 
Kommunstyrelsen beslutar: Sverigedemokraterna anser det vara nödvändigt att 
tydliggöra vilka profilvärden och uppmärksamhetsvärden som 
marknadsföringssamarbeten grundar sig på. Däremot är frågan kring vilken 
politisk viktning som bör tas inför marknadsföringssamarbeten en annan fråga, 
vilken vi inte anser överhuvudtaget bör beaktas av kommunen vid framtagande 
av marknadsföringssamarbeten. Det kan finnas anledning att ha andra 
ekonomiska program av politiska skäl för att stimulera diverse faktorer. Dessa 
bör med respekt för transparens vara just egna program och inte beblandas 
med marknadsföringssamarbetet. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 



 

 

 
 

 
 

 
 
 

  
 

 
  

     

 

  

   
 

 
   

 
 

Sida 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 14(33) 
Sammanträdesdatum 
2021-10-11 

Kommunstyrelsen 

Mot bakgrund av ovanstående anser Sverigedemokraterna att frågan om 
marknadsföringsvärdet som Borås Stad har fått av samarbetsavtalen utreds och 
att förslag för en beräkningsmodell presenteras för Kommunstyrelsen, se bilaga. 

Proposition  
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Stefan Lindborgs (V) förslag 
och dels till Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkande och finner 
förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 15(33) 
Sammanträdesdatum 
2021-10-11 

Kommunstyrelsen 

§ 374 Dnr KS 2021-00705 2.3.2.0 

Utbildning för förtroendevalda i  innovationsledning  

Kommunstyrelsens  beslut  
Kommunstyrelsen godkänner föreslagen introduktionsutbildning i 
innovationsledning. 
Partier i Kommunstyrelsen utser varsin representant. 
Arvode och förlorad arbetsinkomst utgår till utsedda representanter. 

Sammanfattning  av ärendet  
Innovationsplattform Borås har funnits sedan 2016. Den och fem andra 
plattformar i Sverige finansieras av innovationsmyndigheten Vinnova. Stora 
frågor som exempelvis att arbeta mera hållbart, gränsöverskridande och vilka 
hinder finns i samhällsplaneringen har ställts av Vinnova på uppdrag av 
regeringen. 

Förändrings- och omställningsarbete är både givande, spännande, svårt och 
ibland nästintill omöjligt. Menar man allvar med ett förändringsarbete måste 
både förtroendevalda och koncernledningen gå i bräschen, så organisationen 
kan ta små steg i det komplexa kommunala landskapet. 
Den 20 aug 2020 hade innovationsplattformen en ”Politikerdag” innehållande 
föreläsningar och samtalsledd workshop. Mängder av tankar och förslag kom 
om hur Borås Stad skulle kunna arbeta mera innovativt. 

Under år 2021-2022 har Vinnova upphandlat ett konsortium som kallas 
Accelerera. Denna kostnadsfria satsning gäller alla plattformsstäderna samt alla 
Viable Cities städerna i Sverige. Den vänder sig främst till ledningen inom 
kommunen. Projektet Accelerera avser att öka befintliga och nya kommun-
projekts förutsättningar för att utveckla sin innovations- och samverkans-
förmåga genom att vi skapar ett innovationsledningsstöd. En omställning mot 
en social, ekonomisk och miljömässig hållbarhet kräver transformativ 
förändring och kommunernas förmåga att genomföra en sådan.  I det arbetet 
kan innovation utgöra en kraftfull möjliggörare. Detta ställer dock krav på 
transformativ förändring och kommunernas förmåga att genomföra det. På 
kommunalrådsberedning den 23 augusti 2021 informerades om denna satsning 
och dess syfte. 

Nästa steg är att ge förtroendevalda en introduktionsutbildning i innovations-
ledning. Varje parti i Kommunstyrelsen utser en representant som deltar i hela 
arbetet som pågår i denna konstellation med Accelerera. 
Förslag på upplägg; 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen 

- En timmas gemensam introduktion för hela Kommunstyrelsen förslagsvis 
den 8 december 2021. Därefter vidtar arbete för de utsedda 
representanterna, samma dag. 

- Ett utbildningstillfälle, 3 timmar i slutet på januari månad 2022 för utsedda 
representanter. 

- Ett utbildningstillfälle, 3 timmar i februari månad 2022 som är gemensamt 
med koncernledning för utsedda representanter. Arvode och förlorad 
arbetsinkomst utgår till utsedda representanter. 

Nuvarande arbete på förvaltningsnivå är organiserat på Stadsledningskansliet. 
Det finns en koncernchefsgrupp som träffas regelbundet tillsammans med 
tjänstepersoner från Stadsledningskansliet. Den 27 augusti 2021 fick hela 
koncernledningsgruppen en introduktionsutbildning i innovationsledning, ledd 
av Accelerera. 

Beslutsunderlag  
1. Skrivelse Utbildning för förtroendevalda i innovationsledning 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen 

§ 375 Dnr KS 2021-00696 3.1.2.6 

Försäljningspris för tomträttsfastigheter, småhus, för 
år 2022  

Kommunstyrelsens  beslut  
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen: 

Kommunstyrelsen justerar från 1 januari 2022 försäljningspriset vid friköp av 
tomträttsfastigheter (småhus), arrendefastigheter inom Hälasjöområdet samt 
arrendetomter/tomträttsfastigheter inom Bosnäs fritidshusområde och Viareds 
sommarstad till att beräknas efter i skrivelsen angivna principer och priser. 

Reservation  
Mot beslutet reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till 
förmån för sitt yrkande. 

Sammanfattning  av ärendet  
Kommunfullmäktige bemyndigade kommunstyrelsen 2005-02-24, § 21, att vid 
varje kommande årsskifte justera försäljningspriserna för friköp av 
tomträttsfastigheter (småhus) efter den årliga förändringen i SCB:s 
fastighetsprisindex för Västsverige. 

SCB:s fastighetsprisindex för Västsverige visar att för tiden 2:a kvartalet 2019 – 
2:a kvartalet 2021 har en prisökning av småhus skett på ca 21 %. För 2022-års 
försäljningspris torde det vara skäligt att för friliggande småhus använda 80 % 
och för radhus 70 % av 2021-års marktaxeringsvärde samt att priserna räknas 
upp med 21 %. 

Möjligheten till friköp för de som arrenderade tomter i Hälasjöområdet infördes 
för några år sedan i samband med att det gjordes möjligt för dessa tomter att 
bilda egna fastigheter. Eftersom friköpspriset för dessa fastigheter numera följer 
samma princip som för friliggande småhus inkluderades för två år sedan även 
fastigheterna i Hälasjöområdet i detta beslut. Detta för att undvika dubbla 
beslut i framtiden. 

Föreslagna priser för tomträtter inom Bosnäs fritidshusområde med byggrätt 
100 kvm motsvarar 80 % av fastighetstaxeringens riktvärde (400 000 kr). För 
tomträtter/arrendetomter inom Bosnäs fritidshusområde med byggrätt om 
högst 60 kvm motsvarar priset 70 % av riktvärdet för normaltomt inom 
området. För tomträtter inom Viareds sommarstad motsvarar priset 70 % av 
riktvärdet (600 000 kr). Det 21 %-iga påslaget enligt ovan för prisökningen 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen 

inom Västsverige har även lagts på samtliga tomter inom Bosnäs 
fritidshusområde och Viareds sommarstad. 

Förslag och yrkanden  
Kommunalrådet Kerstin Hermansson (C) har föreslagit Kommunstyrelsen 
besluta: Kommunstyrelsen justerar från 1 januari 2022 försäljningspriset vid 
friköp av tomträttsfastigheter (småhus), arrendefastigheter inom 
Hälasjöområdet samt arrendetomter/tomträttsfastigheter inom Bosnäs 
fritidshusområde och Viareds sommarstad till att beräknas efter i skrivelsen 
angivna principer och priser. 

Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkar att 
Kommunstyrelsen beslutar: Kommunstyrelsen justerar från 1 januari 2022 
försäljningspriset vid friköp av tomträttsfastigheter (småhus), arrendefastigheter 
inom Hälasjöområdet samt arrendetomter/tomträttsfastigheter inom Bosnäs 
fritidshusområde och Viareds sommarstad till att beräknas efter i skrivelsen 
angivna principer och priser, se bilaga. 

Proposition  
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kerstin Hermanssons (C) 
förslag och dels till Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkande och 
finner förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen 

§ 376 Dnr KS 2021-00695 3.1.2.6 

Omreglering av tomträttsavgäld för Rudan 22 m.fl.  

Kommunstyrelsens  beslut  
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Kommunfullmäktige bemyndigar Kommunstyrelsen att överenskomma om nya 
tomträttsavgälder enligt bifogad lista. 
Kommunfullmäktige bemyndigar Kommunstyrelsen att föra talan hos Mark-
och miljödomstolar i de fall överenskommelse inte kan träffas. 
I båda fallen har Kommunstyrelsen rätt att göra mindre ändringar i de 
föreslagna avgälderna, när det finns uppenbara skäl. 

Sammanfattning  av ärendet  
Innevarande år är 41 tomträtter för småhusfastigheter och en tomträtt för 
verksamhetsfastighet aktuella för omreglering av tomträttsavgäld. De 
ursprungliga tomträttsupplåtelserna medför att avgälderna skall gälla från 2023-
01-01 och 2023-07-01. Avgäldsperioden är 10 år för samtliga av dessa 
tomträtter. 

Frivillig överenskommelse om omreglering skall träffas minst ett år före 
utgången av den löpande avgäldsperioden. Kan frivillig överenskommelse inte 
träffas måste talan om omprövning av avgälden väckas vid mark- och 
miljödomstolen senast ett år före utgången av innevarande avgäldsperiod. 
Vid omreglering av tomträttsavgäld skall enligt 13 kap. 11 § jordabalken 
tomträttsavgälden bestämmas på grundval av det värde marken har vid 
omregleringstillfället och motsvara skälig ränta på det uppskattade markvärdet. 
Samtliga fastigheter som berörs av omreglering finns upptagna i bifogad 
förteckning med uppgift om aktuella marktaxeringsvärden och förslag om nya 
avgäldsunderlag och avgälder. 

Beslutsunderlag  
1. Omregleringar 2021 – lista 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen 

§ 377 Dnr KS 2019-00900 1.1.1.1 

Svar på motion av  Andreas Exner (SD), Björn 
Qvarnström  (SD)  och Kristian Silbvers  (SD):  Borås 
behöver bilen!  

Kommunstyrelsens  beslut  
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige 
besluta: 

Motionen anses besvarad. 

Reservationer  
Mot beslutet reserverar sig Andreas Exner (SD), Kristian Silbvers (SD), Annette 
Carlson (M), Martin Nilsson (M) och Niklas Arvidsson (KD) till förmån för 
Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkande. 

Sammanfattning  av ärendet  
Andreas Exner (SD), Björn Qvarnstöm (SD) och Kristian Silbvers (SD) har vid 
Kommunfullmäktiges sammanträde 2019-10-17 lämnat in förslaget att utreda 
möjligheten till att bygga ett underjordiskt garage under Borås City. 
Motionen har skickats på remiss till Tekniska nämnden och Borås kommuns 
Parkerings AB.    

Beslutsunderlag  
1. Kommunfullmäktigeskrivelse 2021-08-23 
2. Remissyttrande Tekniska nämnden, 2021-02-24 
3. Remissyttrande Borås kommuns Parkerings AB, 2021-02-04 
4. Motion – Borås behöver bilen!, 2019-10-16 

Förslag och yrkanden  
Kommunalrådet Tom Andersson (MP) har föreslagit att Kommunstyrelsen 
föreslår Kommunfullmäktige besluta: Motionen anses besvarad. 

Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkar att 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: Motionen bifalles, se 
bilaga. 

Kommunalrådet Annette Carlson (M) och kommunalrådet Niklas Arvidsson 
(KD) yrkar bifall till Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkande. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 



 

 

 
 

 
 

 
 
 

  
 

 
  

     

 

 

   
 

 
 

Sida 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 21(33) 
Sammanträdesdatum 
2021-10-11 

Kommunstyrelsen 

Proposition  
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Tom Anderssons (MP) förslag 
och dels till Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkande och finner 
förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen 

§ 378 Dnr KS 2021-00722 2.8.2.0 

Taxor för räddningstjänstens myndighetsutövning 2022  

Kommunstyrelsens  beslut  
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Taxor för SÄRF:s myndighetsutövning, i enlighet med framlagt förslag från 
SÄRF, fastställs.            

Sammanfattning  av ärendet  
Södra Älvsborgs Räddningstjänstförbund, SÄRF, har inkommit med skrivelse
kring SÄRF:s taxor för myndighetsutövning. Taxorna ska fastställas av 
Kommunfullmäktige i respektive medlemskommun. 

Direktionen för SÄRF föreslår en höjning av taxan för 2022 med 1,9 %. 
Taxorna avser tillsyn enligt Lagen om skydd mot olyckor och Lagen om 
brandfarliga och explosiva varor samt hantering av tillstånd enligt Lagen om 
brandfarliga och explosiva varor.
Kommunstyrelsen anser det vara rimligt att SÄRF får kostnadstäckning för
tjänsterna och föreslår Kommunfullmäktige besluta i enlighet med SÄRF:s 
förslag. 

Beslutsunderlag  
1. Kommunfullmäktigeskrivelse, 2021-10-11 
2. Inkommen skrivelse från Södra Älvsborgs Räddningstjänstförbund, beslut 
om taxor, 2021-09-15 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen 

§ 379 Dnr KS 2021-00773 1.1.6.4 

Initiativärende:  Avsluta samarbetet  med Yancheng  

Kommunstyrelsens  beslut  
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen: 
Ärendet skickas på beredning till Stadsledningskansliet. 

Sammanfattning  av ärendet  
Niklas Arvidsson (KD) har lämnat ett initiativärende till dagens sammanträde, 
se bilaga. 

Beslutsunderlag  
1. Initiativärende: Avsluta samarbetet med Yancheng 

Förslag och yrkanden  
Kommunalrådet Niklas Arvidsson (KD) har föreslagit Kommunstyrelsen 
besluta: att avsluta samarbetsavtalet med staden Yancheng. 

Kommunalrådet Andreas Exner (SD) yrkar bifall till Niklas Arvidssons (KD) 
förslag. 

Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) yrkar att initiativärendet skickas 
på beredning till Stadsledningskansliet. 

Proposition  
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till om ärendet ska skickas på 
beredning till Stadsledningskansliet och dels till om ärendet ska avgöras idag 
och finner förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen 

§ 380 Dnr KS 2021-00684 3.2.1.0 

Utredningsuppdrag om kommunal samverkan inom  
miljöbalkens o ch livsmedelslagens  områden  

Kommunstyrelsens  beslut  
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Att en utredning om kommunal samverkan inom miljöbalken och 
livsmedelslagens områden tas fram av en oberoende utredare tillsammans med 
de andra Sjuhäradskommunerna. 

Sammanfattning  av ärendet  
Myndighetsutövning enligt miljöbalken och livsmedelslagen ställer stora krav på 
kompetens och yrkeskunnighet hos personal. I mindre kommuner kan det vara 
svårt att säkerställa att de få tjänstepersonerna som finns har tillräcklig kunskap 
inom samtliga områden som myndighetsutövningen omfattar. 
Kommunfullmäktige har sedan tidigare beslutad om kommunal 
avtalssamverkan inom miljöbalken och livsmedelslagen, vilket innebar att 
kommunerna kan nyttja varandras kompetens i myndighetsutövningen. Det 
beslutade samverkansavtalet kommer dock inte att räcka för att de mindre 
kommunerna ska kunna ha tillräckliga bred kompetens. 

Syftet med att utreda en ny samverkansform är att säkerställa att kommunerna i 
Sjuhärad även i framtiden klarar myndighetsutövningen inom miljöbalkens och 
livsmedelslagens område, samt att de klarar kravet på antal årsarbetare som 
bedöms behövas för att upprätthålla rättssäkerhet, effektivitet och god 
arbetsmiljö. Kommunfullmäktige behöver avgöra om den egna kommunen, 
tillsammans med övriga intresserade Sjuhäradskommuner ska ingå i någon form 
av samverkan och i så fall hur den ska vara uppbyggd. En sådan samverkan kan 
innebära att kommunerna har en gemensam miljönämnd eller bildar ett 
kommunalförbund som har hand om myndighetsfrågor inom miljöbalken och 
livsmedelslagen.  

Miljö- och konsumentnämnden föreslår i ett beslut att kommunfullmäktige i 
Borås Stad ger kommunstyrelsen i uppdrag att, under 2021 tillsammans med 
övriga kommuner i Sjuhärad, utreda en fördjupad samverkan avseende 
myndighetsutövning inom miljöbalkens och livsmedelslagens områden mellan 
kommunerna i Sjuhärad. Detta i syfte att säkerställa kommande krav om 
rättssäkerhet, effektivitet och god arbetsmiljö i myndighetsutövningen i hela 
Sjuhärad. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen 

Utredningen bör visa vilka kommuner som kan utöka sin samverkan för bästa 
möjliga effektivitet, kvalitet på myndighetsutövning och arbetsmiljö. 
Utredningen bör också visa för- och nackdelar med olika former av samverkan. 
Det är önskvärt om utredningen belyser nulägesbeskrivning med antal anställda, 
personalkostnader och lokalkostnader. Det är också önskvärt att utredningen 
exempelvis lämnar förslag till: 
- Organisationsutformning och bemanning 
- Arbetssätt 
- Ekonomiska konsekvenser 
- Fördelar och nackdelar med olika typer av samverkan 
- Genomförande av ny samverkansform 
- Vilka myndighetsområden som ska omfattas av samverkan 
- Utredningen kan jämföras med ett noll-förslag, d v s att 
myndighetsutövningen finns kvar i respektive kommun och att endast 
samverkansavtal föreligger mellan parterna. 

Kostnaden för utredningsuppdragen bör fördelas procentuellt mellan 
deltagande kommuner utefter kommunernas invånarantal för 2020. 
Kommunstyrelsen föreslår att en sådan utredning ska tas fram och att en 
oberoende utredare tillsätts tillsammans med de andra Sjuhäradskommunerna. 

Beslutsunderlag  
1. Skrivelse från Miljö- och konsumentnämnden om utredningsuppdrag 

avseende kommunal samverkan, 20210901 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen 

§ 381 Dnr KS 2021-00490 3.2.1.0 

Kommunernas klimatlöften 2022  

Kommunstyrelsens  beslut  
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen: 

Kommunstyrelsen svarar på Klimat2030s inbjudan och antar klimatlöften 1, 3, 
7, 8, 9, 10, 11, 12, 13, 15, 17 och 20. 

Reservation  
Mot beslutet reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till 
förmån för sitt yrkande. 

Sammanfattning  av ärendet  
Klimat2030 som är en satsning av Västra Götalandsregionen och länsstyrelsen 
bjuder alla kommuner i regionen in till att anta klimatlöften i syfte att 
tillsammans arbeta för att uppfylla regionala, nationella och kommunala 
klimatmål. Redan 2021 har Klimat2030 bjudit in till samma koncept och Borås 
Stad har då antagit ett flertal löften. Klimatlöften ligger i linje med Borås Stads 
ambitioner och styrdokument på klimatområdet. Borås Stad arbetar redan idag 
med alla löften. Utifrån nuläget och utifrån inspel från en intern remissrunda är 
förslaget att: 
Löften 1, 7, 8, 9, 10, 11, 12, 13, 15, 17 och 20 antas. . 
Löften 2, 4, 5, 6, 14, 16, 18 och 19 är redan uppfyllda. 
Löfte 3 antas inte. 

Löftena skickas efter beslut till berörda nämnder och bolag för att under 2022 
arbeta med genomförandet. Klimat2030 stöttar arbetet genom samordning och 
informationsinsatser. Klimatkommittén samordnar arbetet och erbjuder stöd. 

Beslutsunderlag  
1. Beskrivning kommunernas klimatlöften 2022, 2021-04-30 
2. Kommunernas klimatlöften 2022, 2021-04-30 
3. Sammanställning av bedömningsunderlaget, 2021-09-02 

Förslag och yrkanden  
Kommunalrådet Annette Carlson (M) och kommunalrådet Niklas Arvidsson 
(KD) yrkar att Kommunstyrelsen beslutar: Kommunstyrelsen svarar på 
Klimat2030s inbjudan och antar klimatlöften 1, 3, 7, 8, 9, 10, 11, 12, 13, 15, 17 
och 20, se bilaga. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkar att 
Kommunstyrelsen beslutar: Kommunstyrelsen svarar på Klimat2030s inbjudan 
och antar klimatlöften 1, 7, 8, 9, 10, 12, 13, 15, 17 och 20, se bilaga. 

Tom Andersson (MP) yrkar bifall till Annette Carlson (M) och Niklas 
Arvidssons (KD) yrkande. 

Proposition  
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Annette Carlson (M) och 
Niklas Arvidssons (KD) förslag och dels till Andreas Exner (SD) och Kristian 
Silbvers (SD) yrkande och finner förstnämnda proposition med övervägande ja 
besvarad. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen 

§ 382 Dnr KS 2021-00572 1.1.2.1 

Svar på  remiss om SOU 2021:21 - En klimatanpassad  
miljöbalk för samtiden och framtiden  

Kommunstyrelsens  beslut  
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen: 

Kommunstyrelsen tillstyrker utredningens förslag på en klimatanpassad 
miljöbalk under beaktande av framförda synpunkter. 

Reservationer  
Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M), Martin Nilsson (M) och Niklas 
Arvidsson (KD) till förmån för Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons 
(KD) yrkande. 

Vidare reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) mot 
beslutet. 

Sammanfattning  av ärendet  
I utredningen som behandlas i remissen föreslås åtgärder för att anpassa 
miljöbalken på så sätt att den blir ett bättre verktyg i klimatarbetet. Genom 
ändringar och tillägg lyfts klimatperspektivet och åtgärder för att minska 
utsläppen av växthusgaser underlättas. 

Borås Stad har höga ambitioner för sitt klimatarbete och det är mycket positivt 
om miljöbalken kan användas, i bland annat utövande av miljötillsyn, för att 
minska samhällets utsläpp av växthusgaser. 
Borås Stad tillstyrker utredningens förslag. Borås Stad anser att utredningen 
underskattar resursbehovet för kommunerna när dessa ska introducera nya 
arbetssätt och kunskap. 
Borås Stad vill skicka med några förslag inför fas två av utredningen avseende 
transporteffektivt samhälle. 

Beslutsunderlag  
1. Borås Stads remissyttrande över Remiss av SOU 2021:21 - En 

klimatanpassad miljöbalk för samtiden och framtiden 

Förslag och yrkanden  
Kommunalrådet Tom Andersson (MP) har föreslagit Kommunstyrelsen 
besluta: Kommunstyrelsen tillstyrker utredningens förslag på en klimatanpassad 
miljöbalk under beaktande av framförda synpunkter. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen 

Kommunalrådet Annette Carlson (M) och kommunalrådet Niklas Arvidsson 
(KD) yrkar att Kommunstyrelsen beslutar: Kommunstyrelsen tillstyrker 
utredningens förslag på en klimatanpassad miljöbalk under beaktande av 
framförda synpunkter, se bilaga. 

Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkar bifall till 
Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons (KD) yrkande. 

Proposition  
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Tom Anderssons (MP) förslag 
och dels till Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons (KD) yrkande och 
finner förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen 

§ 383 Dnr KS 2020-00966 3.1.1.2 

Detaljplan för Bosnäs, Bosnäs 3:1  med flera.  

Kommunstyrelsens  beslut  
Kommunstyrelsen beslutar med 8 röster mot 5: 

Planförslaget tillstyrks. 

Reservation  
Mot beslutet reserverar sig Andreas Exner (SD), Kristian Silbvers (SD), Annette 
Carlson (M), Martin Nilsson (M) och Niklas Arvidsson (KD) till förmån för 
Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkande. 

Sammanfattning  av ärendet  
Bosnäs är ett omvandlingsområde, det vill säga ett fritidshusområde från 60-70-
talet som har omvandlats till ett område där största delen nu är 
permanentboende. 

Kommunfullmäktige fattade 2016-12-21 beslut om att bygga ut den allmänna 
vatten och avloppsanläggningen (VA) i Bosnäs. Detaljplanen följer därför 
riktlinjen för utbyggnadsområden som finns i Borås Stads översiktsplan. Enligt 
riktlinjen så ska nybyggnation tillåtas endast om det gynnar en kostnadseffektiv 
utbyggnad av VA-nätet. Även dagvatten ska vara en integrerad del av det 
kommunala verksamhetsområdet. 

Utbyggnaden av kommunalt VA kan genomföras utan detaljplan, men det blir 
då dyrare för den enskilda fastighetsägaren att ansluta till VA-nätet. 
Planen möjliggör 35 nya villatomter på kommunal mark vilket minskar 
kostnaderna för VA-anslutning av befintliga fastigheter. Planen tillåter större 
byggrätter än vad som tillåts i befintlig plan och skapar möjlighet för vis 
utökning av de befintliga fastigheternas yta. 
Ungefär hälften av de nya tomterna tillkommer som förtätningar utmed 
befintliga vägar och resten som mindre grupper utmed nya eller förlängda 
vägar. Det betyder att den befintliga infrastrukturen kan användas i stor 
utsträckning och att tillskott av väger med mera minimeras. 

Detaljplanen kommer stärka friluftslivets intressen genom att införa kommunalt 
huvudmannaskap för den kommunägda naturmarken och att möjliggöra att en 
av de tre badplatserna blir en allmän badplats med god tillgänglighet. 
Kompensationsåtgärder föreslås för ianspråktagande av mark med naturvärde. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen 

Beslutsunderlag 
1. Inbjudan till samråd för detaljplan för Bosnäs, Bosnäs 3:1 m fl, 20210604 

Förslag och yrkanden  
Kommunalrådet Kerstin Hermansson (C) har föreslagit Kommunstyrelsen 
besluta: Planförslaget tillstyrks. 

Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkar att 
Kommunstyrelsen beslutar: Planförslaget tillstyrks med annan motivering till 
beslut, se bilaga. 

Kommunalrådet Annette Carlsson (M) och kommunalrådet Niklas Arvidsson 
(KD) yrkar bifall till Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkande. 

Proposition  
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kerstin Hermanssons (C) 
förslag och dels till Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkande och 
finner förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. Votering begärs. 

Följande voteringsproposition föreslås och godkänns: ”Den som vill bifalla 
Kerstin Hermanssons (C) förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej; vinner nej 
har Kommunstyrelsen beslutat enligt Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers 
(SD) yrkande”. 

Omröstning  
Vid omröstningen röstningen röstas ja av Rose-Marie Liljenby Andersson (S), 
Stefan Lindborg (V), Ylva Lengberg (S), Anna Svalander (L), Per Carlsson (S), 
Tom Andersson (MP), Kerstin Hermansson (C) och Ulf Olsson (S) samt nej av 
Niklas Arvidsson (KD), Andreas Exner (SD), Kristian Silbvers (SD), Martin 
Nilsson (M) och Annette Carlson (M). 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 



 

 

 
 

 
 

 
 
 

  
 

 
  

     

 

     

 
     

 

  
   

 
 

  
    

 

 
 

 
 

  
 

  
  

 
   

 
  

 

 
 

 
 

 
 

 
 

 
  

Sida 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 32(33) 
Sammanträdesdatum 
2021-10-11 

Kommunstyrelsen 

§ 384 Dnr KS 2019-00808 3.1.1.1 

Svar på  initiativärende: Möjliggör för fler  bostäder   

Kommunstyrelsens  beslut  
Kommunstyrelsen beslutar med 8 röster mot 5: 
Initiativärendet är besvarat. 

Reservationer  
Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M), Martin Nilsson (M) och Niklas 
Arvidsson (KD) till förmån för Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons 
(KD) yrkande. 

Vidare reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) mot 
beslutet. 

Sammanfattning  av ärendet  
Annette Carlson (M) och Niklas Arvidsson (KD) har på Kommunstyrelsens 
sammanträde 2019-09-17 lämnat in ett initiativärende där de vill uppmana 
Samhällsbyggnadsnämnden att planlägga hela eller delar av, det så kallade
Önderedsområdet, Sandared 1:89. 

Just nu pågår ett arbete med den strategiska utvecklingen av serviceorter som 
knyter an till initiativärendet. Sandared är en av fyra orter som har pekats ut 
som en viktig serviceort i översiktsplanen. 
Det är kommunen som äger marken. En del är redan detaljplanelagt, men 
planen kommer inte gå att genomföra då den inte är korrekt i förhållande till 
höjdkurvor och omgivande bebyggelse. Om området finns med i strategisk 
utvecklingsplan för Sandared, så kommer det ändå krävas en ny planprocess. 

Inom ramen för arbetet med strategier för den långsiktiga utvecklingen av 
Sandared har en digital medborgarenkät genomförts. Det kom in 542 svar på 
enkäten. Under arbetet har det även genomförts en workshop med en 
blandning av representanter från Sandared där Sandareds nuläge och potential 
till framtida utveckling studerades vidare. Utifrån materialet från både 
enkätundersökningen och workshopen kommer ett övergripande förslag tas 
fram över var Sandared kan utvecklas och hur det kan utformas. Ett antal 
områden kommer pekas ut som områden att undersöka vidare för bebyggelse. I 
området som nämns i initiativärendet finns en del önskemål om bebyggelse, 
men även en omtyckt grillplats och promenadstig och många har pekat ut det 
som en favoritplats. Det är därför viktigt att se detta område tillsammans med 
alla andra områden i Sandared för att avgöra vilka plats som är bäst lämpade för 
bebyggelse i Sandared. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen 

Arbetet med strategier för den långsiktiga utvecklingen av kommunens 
serviceorter kommer ligga till grund för framtida prioriteringen av kommunens 
arbete. Samtidigt kan de kommunala förvaltningarna inte genomföra 
strategierna själv utan vi måste samverka med lokala aktörer som verkar i 
orterna som intresseföreningar, medborgare, näringsliv med mera för att en 
större utveckling ska ske.  

Beslutsunderlag  
1. Initiativärende av Annette Carlson (M) och Niklas Arvidsson (KD): 
Möjliggör för fler bostäder 

Förslag och yrkanden  
Kommunalrådet Kerstin Hermansson (C) har föreslagit Kommunstyrelsen 
besluta: Initiativärendet är besvarat. 

Kommunalrådet Annette Carlson (M) och kommunalrådet Niklas Arvidsson 
(KD) yrkar att Kommunstyrelsen beslutar: Initiativärendet bifalls, se bilaga. 

Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkar bifall till 
Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons (KD) yrkande. 

Proposition  
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kerstin Hermanssons (C) 
förslag och dels till Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons (KD) yrkande 
och finner förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. Votering 
begärs. 

Följande voteringsproposition föreslås och godkänns: ”Den som vill bifalla 
Kerstin Hermanssons (C) förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej; vinner nej 
har Kommunstyrelsen beslutat enligt Annette Carlson (M) och Niklas 
Arvidssons (KD) yrkande”. 

Omröstning  
Vid omröstningen röstningen röstas ja av Rose-Marie Liljenby Andersson (S), 
Stefan Lindborg (V), Ylva Lengberg (S), Anna Svalander (L), Per Carlsson (S), 
Tom Andersson (MP), Kerstin Hermansson (C) och Ulf Olsson (S) samt nej av 
Niklas Arvidsson (KD), Andreas Exner (SD), Kristian Silbvers (SD), Martin 
Nilsson (M) och Annette Carlson (M). 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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